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Fredericia Kommunes høringssvar til Dan Gødnings høringssvar til udkast til afgørelse om 

overhængende fare for miljøskade 

 

Jeg bekræfter hermed modtagelsen af mail af 15. august 2016, hvori Miljøstyrelsen har fremsendt 

en anmodning til Fredericia Kommune om Fredericia Kommunes bemærkninger til Dan Gødnings 

høringssvar af 8. august 2016 til afgørelsesudkast af 27. juni 2016 om overhængende fare for 

miljøskade i forbindelse med udslip af gødning til Lillebælt. 

 

I høringssvaret fra Dan Gødning peges der primært på, at der kan være usikkerhed om den 

mængde kvælstof, der blev tilført Lillebælt i forbindelse med udslippet den 3. februar 2016. Der 

peges konkret på, at yderligere sagsbehandlingsskridt bør afvente resultatet af de 

jordbundsundersøgelser, som Fredericia Kommune har påbudt Dan Gødning, da det er Dan 

Gødnings vurdering, at disse vil kunne skabe større klarhed over den mængde af kvælstof, der 

blev tilført Lillebælt i forbindelse med udslippet af gødning den 3. februar 2016. 

 

Fredericia Kommune kan ikke afvise, at de påbudte jordbundsundersøgelser kan bidrage til at 

skabe yderligere klarhed over den mængde kvælstof, der vurderes at være tilført Lillebælt i 

forbindelse med udslippet den 3. februar 2016 og Fredericia Kommune vil derfor afvente 

resultatet af disse undersøgelser, der forventes at foreligge i oktober 2016. Da der tillige ikke kan 

påvises noget akut behov for en indsats i form af afværgende eller kompenserende foranstaltninger 

i forhold til udslippet, ser Fredericia Kommune ikke, at der er nogen risiko forbundet med at 

afvente disse undersøgelser. 

 

Fredericia Kommune vender tilbage overfor Miljøstyrelsen, når resultatet af 

jordbundsundersøgelserne foreligger og der er vurderet på om disse giver anledning til yderligere 

bemærkninger fra Fredericia Kommunes side. 

 

 

Venlig hilsen 

 

Mette Schjødt 

 


